
ČIERNY DEŇ PRE PRÁVNY ŠTÁT NA
SLOVENSKU. ÚSTAVNÝ SÚD ROZHODOL, ŽE
PREDĹŽENIE NÚDZOVÉHO STAVU JE V
SÚLADE S ÚSTAVOU SR. JUDR
DRGONEC:„NEPOZNÁM INÝ ŠTÁT, KDE
ROBIA Z ÚSTAVNÉHO SÚDU UČILIŠTE
- CZ24 News | 1. dubna 2021

SLOVENSKO: Napriek očakávaniam mnohých Ústavný súd (ÚS) rozhodol, že núdzový stav a jeho
predĺženie je v súlade s ústavou a ústavným zákonom o bezpečnosti štátu. Informoval o tom
predseda súdu Ivan Fiačan.

Vládne uznesenie o predĺžení núdzového stavu kvôli „pandémii“ COVID-19 napadla na ÚS opozičná
strana Smer-SD a jeho časti s prijatými opatreniami aj generálny prokurátor SR Maroš Žilinka. ÚS
musel vo veci rozhodnúť do desiatich dní od doručenia návrhu, teda do štvrtka 1. apríla. ÚS oba
návrhy minulý týždeň spojil na spoločné konanie a zároveň ich prijal na ďalšie konanie v celom
rozsahu.

Generálny prokurátor Maroš Žilinka na Facebooku iba sucho skonštatoval: „Ak Ústavný súd
Slovenskej republiky rozhodol…rozhodnutia Ústavného súdu sa musia rešpektovať.
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Generálny prokurátor Maroš Žilinka

Podľa záveru ÚS na celom území Slovenska je prítomná hrozba epidémie a v dôsledku toho je
prítomné aj ohrozenie života a zdravia osôb.

„Ústavný súd je toho názoru, že vláda preto disponovala náležitým skutkovým stavom pre
prijatie napadnutého uznesenia a disponovala aj náležitým právnym základom, ktorý
vyplýva z ústavného zákona o bezpečnosti štátu,“ uviedol sudca spravodajca Martin Vernarský.

Aj v prípade podania generálneho prokurátora, ktorý mal zásadné námietky voči povinnému
celoplošnému antigénovému testovaniu či zákazu cestovania do zahraničia na rekreačné účely, ÚS
potvrdil ústavnosť opatrení.

„Ústavný súd dospel k názoru, že výlučným, jediným kritériom pre posudzovanie obmedzení
základných práv a slobôd v čase núdzového stavu je ich nevyhnutnosť vo vzťahu k
závažnosti hrozby, ktorej čelíme, a toto kritérium zavedené obmedzenia spĺňajú,“ povedal
Vernarský.

K nálezu pripojili čo do výroku a odôvodnenia odlišné stanoviská sudcovia ÚS Jana
Laššáková, Miroslav Duriš a Peter Straka.

Právnička Judita Laššáková nazvala tento deň Čiernym dňom pre právny štát na Slovensku.

„Viacerí sme čakali na verdikt Ústavného súdu SR, aby rozhodol o podaní generálneho prokurátora.
Mnohí kolegovia právnici sme si hovorili, že toto už musí byť prelomené na najvyššej právnej
inštancii. Predlžovať núdzový stav do nekonečna je nielen nemožné a neúnosné, ale je to hlavne a
predovšetkým protiústavné. Včera som hovorila s kolegom, bývalým ústavným sudcom. Bol skeptický
a, žiaľ, musím povedať, že jeho slová sa naplnili. Rozhodnutie z dnešného dňa mu dalo za pravdu. On
bol realista, ja opäť naivná.



Myslela som si, že personálny substrát tohto Ústavného súdu SR tvoria osoby, ktoré budú chcieť
dokázať svojim kolegom z právnickej obce, že v danom časopriestore predstavovali jediný správny
výber. Právnici, samozrejme nie všetci, ktorých tam vymenoval exprezident Kiska (vymenoval aj
predsedu ÚS SR Fiačana) a ďalších doplnila Zuzana Čaputová, dnešným rozhodnutím dokonali
rozpad materiálneho právneho štátu na Slovensku. Ivan Fiačan sa po vymenovaní ostatných sudcov
vyjadril, že „verejnosť môže byť spokojná. Podľa môjho názoru vzniká ústavný súd, ktorý má
šancu byť jedným z najlepších v histórii ústavného súdu.“

Slovákmi vysnívaná prezidentka, ktorá chce byť nekonfliktná, vymenovala právnikov, z ktorých sa
mnohí ústavným právom nezaoberali. Hlava štátu im pri vymenovaní povedala, že „aj od vašich
rozhodnutí závisí, či Slovenská republika bude štátom zvrchovaným, demokratickým a
právnym“. Tak a dnes sa ukázalo, že docent Drgonec, ktorý Zuzanu Čaputovú za jej výber spomedzi
zvolených kandidátov na ústavných sudcov kritizoval, mal pravdu. Pre Parlamentné listy sa ešte v
roku 2019 vyjadril, že „nepoznám iný štát, kde robia z ústavného súdu učilište. V bežných štátoch je
obvyklé, že na ústavnom súde sedí väčšina ústavných právnikov, napríklad v Nemecku je na 18-
člennom ústavnom súde 16 profesorov ústavného práva. Právo je špecializované, tak ako medicína je
špecializovaná a nevymenovať na ústavný súd ústavných právnikov, je ako nechať robiť chirurgiu
endokrinológa.“

Tak si to ešte raz zopakujme! Sudcov Ústavného súdu SR menuje prezident SR. Som zvedavá, koľkí z
nás si uvedomujú, že prezidentka Čaputová sa do tejto funkcie nedostala nátlakom, ale voľbou. Volili
ju občania Slovenskej republiky v slobodných voľbách. Gratulujem každému, kto jej dal hlas. Vaše
rozhodnutie voliť ju bolo určite správne. Použijúc jej slová o ústavných sudcoch, aj prezidentka má
čas sa naučiť byť dobrou prezidentkou. Zuzana Čaputová sa pred menovaním sudcov vyjadrila,
že neprekáža, ak tí ľudia nie sú odborne pripravení, lebo majú 12 rokov na to, aby sa to
učili. A to si mnohí mysleli, že pokusných králikov z nás začali robiť až Marek Krajčí a
profesor Jarčuška celoplošným testovaním.

Absolútna absencia vedomostí, empatie a schopnosti uvažovania v širších kontextoch
dostala Slovenskú republiku na kolená. Otázka roka však je: Na koho strane je absolútna
absencia vyššie uvedených atribútov? Ste si istí, že iba na strane našich ústavných činiteľov? Možno
je načim sa pozrieť aj do zrkadla. Lebo tieto dámy a páni sa do funkcií nedostali bez nášho
pričinenia!

P. S.: Na ústavnom súde sedia traja sudcovia, ktorí pripojili odlišné stanovisko. Aspoň
niekto je tam príčetný! Alebo je tam viac statočných, len sa na nich nedostalo….?“ napísala J.
Laššáková na sociálnej sieti.
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